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ACTA DE LA REUNIÓ DE LA JUNTA EXTRAORDINÀRIA 4/2015 
 
Núm de sessió: 4/2015 
Data: 30 de setembre de 2015 
Hora de començament: 16 h 00 min   
Hora d’acabament: 17 h 30 min 
 
Membres 

 
Assistentes i assistents  

 
Equip directiu:  Rosa Argelaguet, Xavier Gamisans, José Miguel Giménez, 

Maria Rosa Giralt, Marc Soler, Josefina Pla, Jesús Vicente i 
David Parcerisa. 

 
Professorat:      Montserrat Alsina, Pere Busquets, Laura Conangla, Jordi 

Cunill, Francisco del Águila, Margarita Domènech, Teresa 
Escobet, Modest Freijó, Roser Gorchs, Xavier de las Heras, 
Joan Jorge, Conxita Lao, Immaculada Martínez, Antonia 
Molina, Josep Oliva, Pere Palà, Montserrat Pons, M. Albina 
Puente, Joan Josep Rivera, , Marc Soler, Jesús Vicente, 
Ricardo Villar. 

 
PAS Laboral: Josep Abellán, Lluís Clotet, Raquel Ibarz. 
 
Membres convidats Montse Méndez. 
 
Excusen l’assistència 
 

Professorat: Anas Al Omar, Maria Pura Alfonso, Jordi Bonet, Toni Dorado, 
Jordi Fortuny, Josep Mª Rossell Lluís Sanmiquel, Montse 
Solé. 

 
PAS Funcionari:  Claustre Fontanet, Maria Chavarria 
 
PAS Laboral: Fàtima Brunet. 
 
No assisteixen  
 

Professorat: José Juan de Felipe, Raúl Osorio Marta Isabel Tarrés. 

 
Estudiantes i estudiants: David Adam, Roger Baró, Xavier Canudas, Oriol Canyadell, 

Marc Fernandez, Marina Freijo, Adrià Lladó, Òscar Martí, 
Adrià Martin, Xavier Pedrals, Noel Peña, Jordi Pesarrodona, 
Francisco Ramirez, Lidia Rubinat, Vicenç Torras.  

 
 
 
 



2 de 5 
 

ORDRE DEL DIA 

 
1. Informe de la Directora. 
2. Aprovació, si s’escau, del Pla d’estudis del Grau en Enginyeria Minera 
3. Assumptes sobrevinguts. 
4. Torn obert d’intervencions. 

 
 

DESENVOLUPAMENT DE LA REUNIÓ 
 
1. Informe de la Directora. 
 
S’inicia l’assemblea amb l’informe de la Directora la qual explica l’activitat des de la darrera 
Junta de l’EPSEM. Explica que es va anar a la Diputació de BCN i es va aconseguir 
convocar una futura reunió de diferents campus de la UPC per parlar sobre els tallers que 
es fan a l’EPSEM dirigits a l’ensenyament secundari, hi participen els campus de 
Castelldefels i els de Manresa. Informa que les obres de reforma de l’edifici estan gairebé 
acabades i agraeix la col·laboració de tothom, manca per fer una intervenció al laboratori de 
química. 
Passa la paraula a Jesús Vicente ,sotsdirector de Relacions Internacionals, per informar 
sobre una reunió amb la vicerectora de Relacions Internacionals. Jesús Vicente explica que 
la reunió tractava sobre un conveni amb una universitat privada de Fes. En aquesta 
universitat es vol fomentar l’educació d’alumnes excel·lents a partir de la relació amb 
diferents universitats europees (França, Espanya, Itàlia i Portugal). L’estructura dels estudis 
que faran obligarà a fer un tercer curs a Europa de manera que l’EPSEM acollirà una part 
d’aquests estudiants (una vintena) concretament estudiants de iTIC ja que entra en l’àmbit 
dels estudis que s’oferiran a Fes. S’està esperant rebre el pla d’estudis de Fes i concretar 
com i quan es farà la col·laboració, caldrà fer les classes en castellà i donar-los cursos de 
coneixement de l’entorn cultural. Es preveu visitar Fes al Gener per promocionar l’EPSEM. 
La Directora prossegueix i indica que l’equip rectoral ha pensat directament en el campus 
de Manresa per fer això.  
 
Martínez: demana si es podria diversificar i que vinguessin alumnes de Fes de diferents 
especialitats. 
Vicente: indica que el projecte ens l’han ofert pensant en iTIC 
Directora: aclareix que a la visita del Gener es podrà clarificar aquest aspecte. 
 
La Directora passa la paraula al cap d’estudis, José Miguel Giménez, per les dades 
definitives de matriculació. Aquest any al juliol es van matricular 89 alumnes més que al 
curs passat, per contra al setembre s’han matriculat menys i en total tenim 112 alumnes 
entre juliol i setembre. Per tant tenim 9 estudiants menys que el curs passat. En el cas de 
iTIC segueixen essent 43 alumnes igual que en el curs anterior. Al setembre hi ha hagut 
una davallada important de matriculacions. 
 
de las Heras: demana el desglossat de la intenció dels estudiants de graus 
industrials/mines. 
Giménez: l’especifica: 6 alumnes d’electricitat, 24 d’electrònica, 43 de mecànica, 32 de 
química i 6 de mines. 
 
La Directora prossegueix explicant que la Fundació Politècnica vol oferir cursos aquí i el 
proper dimarts hi ha previst un esmorzar de presentació de l’activitat. Avui mateix s’ha fet 
una reunió a Iberpotash amb la Fundació i l’EPSEM per explicar-ho i hi ha mostrat molt 
interès. 
A finals de juliol la Directora va visitar l’Instituto Makina-Herramineta on fan un grau dual i la 
visita va resultar molt interessant, explica breument el funcionament del grau. La visita es 
va fer amb la Vicerectora d'Ordenació Acadèmica, Maribel Rosseló, i en Pere Palà. 
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S’ha demanat que tots els grups classes de l’EPSEM tinguin un delegat per poder tenir més 
contacte amb els estudiants i es coordinaran a través de la DA. També hi ha un grup 
d’estudiants que volen dissenyar un cotxe de carreres i s’espera que tots aquests 
estudiants animin una mica el campus. 
L’acte de graduació es farà a Althaïa com cada any i s’hi ha convidat el conseller de la 
Generalitat Sr. Mas-Colell, en funció de la seva disponibilitat es decidirà la data. El padrí de 
la promoció serà el gerent de Maxion Wheels (antiga Lemmerz) que és un antic alumne de 
l’EPSEM. 
La Directora es felicita per com ha anat la constitució del nou departament EMIT i felicita en 
Pere Palà i en Josep Oliva per la feina feta en aquest aspecte. L’equip rectoral també n’està 
satisfet. Per acabar vol explicar que a finals de juliol va saber que a Vic es volia fer un grau 
en l’àmbit de l’automoció, des de la Cambra de Manresa es pensa que el lloc ideal per fer el 
grau seria Manresa ja que hi ha moltes empreses del sector, la Directora va anar a veure la 
vicerectora acadèmica i el president de la Cambra de Comerç per parlar-ne, es va mostrar 
la voluntat de fer-ho a Manresa, la vicerectora no es va pronunciar. La directora va anar a 
BCN a industrials per parlar-hi i aclarir que no es volia fer el mateix que el grau d’automoció 
de BCN i que calia que ens ajudéssim, es va parlar amb el professorat d’automoció i 
posteriorment es va fer reunió amb els professors d’automoció de Barcelona i el rectorat i 
es va aprovar que el 17-18 es faci un grau d’automoció a Manresa. El següent pas és fer 
una reunió amb els promotors del grau els quals volen que algunes assignatures siguin en 
anglès i que alguns professors associats siguin de les seves empreses. Els d’automoció de 
BCN redissenyaran el Màster en funció del Grau d’Automoció que es faci a Manresa. 
Demana l’autorització de la Junta per prosseguir en aquest sentit. Creu que el nostre 
professorat està plenament qualificat per fer-ho, la vicerectora ja ho ha informat a la 
generalitat. Una altra visita que s’ha fet és al director del CTM Dr. Prado que té molts 
coneixements en l’àmbit de les empreses d’automoció. Aquests estudis ens permeten 
distingir-nos de Terrassa que són els que atreuen més alumnes de la Catalunya Central i 
això ens permetrà captar més estudis. 
 
La Junta: mostra la seva conformitat 
Font Soldevila: el tema del grau en automoció es pot fer públic? 
Directora: prefereix esperar a veure el rector la propera setmana. 
Lao: cal aprofitar i publicitar-ho de seguida que es pugui ja que és una molt bona noticia. 
Freijó: rebrem estudiants del CFGS d’automoció i això garanteix estudiants. 
 
2. Aprovació, si s’escau, del Pla d’estudis del Grau en Enginyeria Minera  
 
Giménez explica el procés per arribar a un nou pla d’estudis, la comissió de treball que es 
va constituir amb membres de mines i d’altres seccions de l’escola. De la proposta inicial hi 
ha hagut modificacions per arribar a un consens dels membres de la Comissió. Dona la 
paraula a en Josep Oliva. 
 
Josep Oliva explica els motius de la modificació del pla d’Estudis per poder captar més 
alumnes. 
 
de las Heras: creu que hi ha un error en el diagnòstic de perquè es fa això i que potser hi 
ha coses que cal canviar. Opina que és una bona iniciativa. 
Pla: cal mirar bé la distribució de crèdits perquè sigui afí a les beques, cal matricular-se de 
30 crèdits per tenir beca. 
Domènech: opina que cal cuidar més els alumnes, que calen més matemàtiques, no es 
poden donar els continguts amb els crèdits que hi ha al nou pla. Ciències de la Terra potser 
no donarà estudiants i creu que el canvi és precipitat, cal pensar en la implementació. 
Gorchs: li sobten les optatives monotemàtiques i es pregunta si dona per 6 crèdits 
cadascuna. Es podrien fer optatives de química, fora interessant i no entén la disminció de 
crèdits en química. 



4 de 5 
 

Vicente: opina que el fet que les assignatures comunes tinguin diferents crèdits farà les 
coses més difícils, complica la vida en quant a organització. 
Conangla: respecte les físiques posa en dubte si cal canviar el nom de les físiques, 
prefereix mantenir els noms ja existents en el grau actual. 
Giménez: creu que hi ha altres factors que incideixen en la pèrdua d’alumnes com el tracte 
amb els alumnes. 
Oliva: indica que cal revisar la distribució de crèdits pel tema de les beques i ho tindrem en 
compte, si durant dos anys tenim pocs alumnes be haurem de fer alguna cosa. L’ajuda de 
TIC ha estat fonamental i ho agraeix. 
Gorchs: demana si les optatives van lligades a empreses? 
Freijó: creu que el nou pla resta sortides laborals ja que és un pla massa tancat. 
Palà: creu que els estudis de mines ens donen especificitat a l’escola i cal conservar-ho i 
mostra el seu suport als professors de mines. 
Oliva: explica que a tota Europa hi ha escoles de mines i són recolzades pel govern propi i 
els plans d’estudis són similars al proposat. Els graus de mines sempre s’han especialitzat 
segons les atribucions. Volem fer un bon enginyer de mines en explotació. 
Parcerisa: manifesta que els professors de mines estan fent una bona tasca, el pla 
d’estudis s’ha realitzat parlant amb tots els sectors de l’Escola i comparant amb el que es 
fan a altres universitats arreu del món. Els mateixos professors de mines ja van proposar un 
pla d’estudis pel Màster Universitari en Enginyeria de Mines i aquest pla ha resultat ser un 
èxit, amb un alt grau de satisfacció dels estudiants, per tant, cal pensar que el mateix equip 
de professors també farà una bona feina amb el Grau en Enginyeria Minera. 
Freijó: opina que si surt malament el pla ho patirem tots. Sortir separadament implica fer 
públiques les estadístiques. 
Oliva: la discussió sobre si anar amagats o no és difícil, fins ara hem anat amagats i creiem 
que no ens afavoreix, per això fem aquest canvi. 
Giménez: explica diferents aspectes, entre altres el cost de sortir en grup a part des de 
primer i que això tindrà un consum de 60 crèdits. 
Busquets: demana com s’implementarà el pla perquè no tingui incidència en la distribució 
de grups i punts de l’encàrrec docent. 
Alsina: opina que s’ha tingut molt poc temps per aprovar-ho, i té incidència en tots. 
Demana perquè cal menys estadística per exemple. 
Albina: opina de forma similar a la intervenció precedent. 
Domènech: diu que és partidària de fer grup separat, potser les optatives podrien ser més 
petites i fer-ne més. 
Vicente: caldria fer un esforç per fer alguna assignatura compartida amb industrials ja que 
així poden anar dins el mateix grup. 
Oliva: afirma que el BOE per mines és diferent que per industrials. 
Directora: el Grau en Enginyeria de Sistemes TIC va costar molt d’implementar i ara 
funciona molt bé, en aquest cas també es va considerar que el primer curs no havia de ser 
en comú en contra de l’opinió de molts professors. Opina que els miners han fet un esforç 
per fer el Pla que ells creuen que cal fer i que saben fer. Potser cal retocar alguns serrells 
però creu que cal votar-hi a favor. Demana de fer la votació en una propera junta 
extraordinària només per votar-lo incorporant algunes modificacions a partir dels comentaris 
realitzats en aquesta Junta. 
Oliva: demana quan cal tenir-ho apunt per poder entrar el curs 16-17. 
Directora: indica que la vicerectora de Política Acadèmica ho està mirant. 
 
3. Assumptes sobrevinguts. 
 
No n’hi ha cap. 
 
4. Torn obert d’intervencions.  
 
No n’hi ha cap. 
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Vist-i-plau 
El Secretari         La Presidenta 
 
 
 
 
David Parcerisa       Rosa Argelaguet 
 
Manresa, 30 de setembre de 2015 


